

Interfaith Resource Kit

This interfaith resource kit has been gathered as a service to Christian congregations or other groups wishing to begin or continue their engagement in interfaith conversations.

Interfaith work is rooted in the belief that greater mutual understanding will promote peace, strength and well-being among us. The aim of this kit is to help Christians deepen relationships with our Canadian neighbours of different faiths. We wish also to educate ourselves about the faith groups with which we relate in Canada, and to provide information and resources that will assist Christian groups in doing so. We have endeavoured to include materials relevant to all age groups, as much as possible.

An increasing interest in interfaith relations has produced many resources. We therefore focused on Canadian resources, noting a few particularly useful ones from elsewhere. We selected a range of written, electronic, and video resources as well as interfaith organizations across Canada.

In addition, we have included both resources and contact names (or groups) of Christian denominations working in interfaith relations.

The resources listed here cover a wide spectrum of perspectives. We recognize that each denomination will need to choose resources that are appropriate for its own community and context. Inclusion of the resources listed here does not indicate endorsement by the Canadian Council of Churches.

This resource kit is intended to be an ongoing, growing collection. If you know of other resources or organizations that we have not mentioned, we would appreciate your sending us this information. If you would like information for areas that are not covered here, please contact us and we will endeavour to be of service.

The Interfaith Liaison Committee of the Faith and Witness Commission (Canadian Council of Churches) has prepared this resource. Committee members: Gail Allan, The United Church of Canada; Moira Barclay-Fernie, The Presbyterian Church in Canada; Mary Marrocco, The Canadian Council of Churches; Linda Nicholls, The Anglican Church of Canada.

Trousse de ressources interconfessionnelles

La trousse de ressources interconfessionnelles que voici a pour objet de rendre service aux communautés ou autres groupes chrétiens désireux d'amorcer ou de poursuivre des dialogues interconfessionnels.

Le travail interconfessionnel est fondé sur la conviction que la compréhension mutuelle contribue à promouvoir parmi nous la paix, la force et le bien-être. Cette trousse se propose d'approfondir les relations avec nos voisins canadiens de confessions autres. Nous désirons également en apprendre davantage sur les groupes religieux avec lesquels nous sommes en relation et fournir de l'information et des ressources capables d'aider les groupes chrétiens à atteindre ce but. Nous nous sommes efforcés de recueillir de la documentation qui intéresse, dans la mesure du possible tous les groupes d'âge.

Une bonne partie des ressources résultent d'un intérêt accru pour les relations interconfessionnelles. Nous nous sommes donc concentrés sur des ressources canadiennes, tout en soulignant quelques documents particulièrement utiles provenant d'autres pays. Nous avons choisi un éventail de ressources écrites, électroniques et visuelles, ainsi que d'organisations interconfessionnelles de tout le Canada.

Nous avons aussi inclus à la fois des ressources et des noms de contacts (individus ou groupes) de confessions chrétiennes oeuvrant dans le domaine des relations interconfessionnelles.

Les ressources énumérées ici recouvrent une gamme étendue de perspectives. Nous reconnaissons que chaque confession devra choisir les ressources qui conviennent à sa communauté et au contexte. L'inclusion d'une ressource n'implique qu'elle reçoit l'appui du Conseil canadien des Églises.

La présente trousse de ressources se veut une collection toujours en évolution et en croissance. Si vous connaissez d'autres ressources ou organisations que nous ne mentionnons pas ici, n'hésitez pas à nous en faire part. Si, par ailleurs, vous désirez obtenir de l'information dans des domaines que nous n'y abordons pas, contactez-nous : nous ferons tout en notre possible pour vous rendre service.

Cette trousse de ressources a été préparée par le Comité de liaison interconfessionnel de la Commission Foi et Témoignage (Conseil canadien des Églises).